Piješ kávu?
Ano, piju kávu?
Ne, nepiju kávu?

Taky piješ kávu?
Ano, taky piju kávu?
Ne, nepiju kávu?

Sprchuju se ráno – I have a shower in the mening
Splachuju se ráno. – I flush mysem…
Posiluješ odpoledne? – Ne, neposiluju odpoledne.
Tvoje dcera studuje každé odpoledne
Tvoje dcera studuju každé odpoledne

Tvůj otec se jmenuje Josef? –
Ne, můj otec se nejmenuje Josef? –


Petr se sprchuje odpoledne.
sprchuje se Petr odpoledne?
Odpoledne se sprchuje Petr?
Odpoledne se Petr sprchuje?


nakupovat
nenakupuje

Co dělá Petr ráno? Petr se sprchuje.


Co děláte dopoledne? 
1. Formal question: Pracuju dopoledne.
2. Informal plural question: Pracujeme dopoledne.
Váš bratr obědvá ráno?
1. Formal question: Můj bratr obědvá ráno.
2. Informal plural question: Náš bratr obědvá ráno.

(They) Pracujou
Pracujou = Pracují

Tvůj otec večeří každý večer?
Ano, můj otec večeří každý večer.
Ne, můj otec nevečeří každý večer.
Ne, nemůj otec večeří každý večer. (not-my father)
Ne, můj neotec večeří každý večer. non-father


Čekat = to wait, čekám na tramvaj / na trolejbus / na autobus


Otec
Otok.
ležet: Petr leží.  – líže = he is licking
uklízet: (he/she // they) uklízí.
večeřet: (he/she // they) večeří.

odpočívat: (on/a) odpočívá
odpočívat: (oni = they) odpočívají
obědvat: obědvám/e
spát: spíme



Co děláte odpoledne? (obědvat)
1. Odpoledne obědváme.
2. Obědváme odpoledne.



Kde je to?
To je vlevo = nalevo.
To je vpravo = napravo.
Bydlím v Brně na ulici Úvoz.

Kam jdeš? Where are you going?
Jdu doleva.
Jdu doprava.
Jdu do Brna. 

Kuře: chicken
Kůže: leather / skin

Zvěřina.

4. Hraješ ráda karty?
a) Ano, hraju ráda karty
b) Ne, nehraju ráda karty. = b) Ne, hraju nerada karty

Ne, nehraju nerada karty.

6. Petr se rád koupe?
a) Ano, Petr se rád koupe.
b) Ne, Petr se nerad koupe.

koupe se: he has a bath
kupuje: he buys

Váš prezident rád lyžuje?
Ano, náš prezident rád lyžuje.

jejich babička ráda uklízí?
Ano, jejich babička ráda uklízí.
JEJICH [CH] × JEŽÍŠ (JESUS)

obvykle: usualy
